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I N F O S E R V I S

Dva dny před začátkem letních dětských 
prázdnin vypracovala paní Křižánková, 
vedoucí finančního odboru města, žádost 
o posečkání s celkovou platbou vratky 
dotace i penále a dále žádost o prominutí 
plateb. Pravidelný čtenář ví, že se jedná o 
velmi dlouhý a nepříjemný příběh státních 
dotací na vojenský pevnostní hřbitov v 
Josefově. 
Připomínám, že celková státní dotace na 
oba hřbitovy činila Kč 9 345 000,-. Z této 
částky nebylo dodavateli uhrazeno a tudíž 
z dotace městem čerpáno Kč 607 405,- 
(dvakrát započítané práce a další nepro-
vedené práce). Zbývající částka Kč 8 737 
595,- byla městem uhrazena dodavateli. A 
právě tuto částku mělo naše město uhra-
dit jako vratku dotace. K tomu vyměřené 
penále činilo Kč 6 644 249,-. Městu tedy 
bylo vyměřeno uhradit do státní pokladny 
Kč 15 381 844,-. Žádosti o posečkání s 
platbou bylo vyhověno v průběhu několika 
týdnů.
Následně byla z rozpočtu města vrácena 
část dotace ve výši Kč 1 336 996,-. Opět 
připomínám, že celá tato částka byla 
původně dodavateli uhrazena v souvislosti 
se souborem náhrobků hřbitovní zdi staré-
ho pevnostního hřbitova. Dle dodatečného 
vyjádření soudního znalce tyto práce neby-
ly provedeny. 
Ve hře tedy zůstala hrozba úhrady Kč 14 
044 848,-. Dost významná partie pokeru 
pro město s téměř třinácti tisíci obyvateli 
a celkovými ročními daňovými příjmy cca 
100 miliónů.
25. září, tedy 89 dnů po odeslání zmíně-
né žádosti, po téměř dvouleté nekonečné 
šňůře různých jednání, přichází konečné 
rozhodnutí ministerstva financí. Z celkové-
ho vyměřeného penále musí město uhradit 
Kč 864 680,-. Z penále bylo tedy prominuto 
Kč 5 779 569,-. Zbývající část dotace Kč 
7 400 599,- byla prominuta celá. Nejásám 
nad další úhradou více než osmi set tisíc 
korun. Na druhé straně pociťuji nemalou 
úlevu z toho, že Kč 13 180 168,- nemusí-
me zaplatit!
Velmi rád bych celý ten případ vzal a hodil 
za hlavu. Vím, že to ale neudělám. Proč? 
Naše město uhradilo v souvislosti s opra-
vou vojenského hřbitova Kč 16 000,- Úřadu 
pro ochranu hospodářské soutěže v Brně, 
další částku Kč 1 336 996,- za neprovede-
ný soubor náhrobků a bude hradit zmíněné 

neprominuté penále Kč 864 680,-. To je 
částka přesahující 2 milióny korun a jsou 
lidé, kteří tuto škodu způsobili. Díky tomuto 
případu poznávám jednu vyšetřovací míst-
nost kriminální policie za druhou. Nepo-
chybuji o tom, že právě šetření kriminální 
policie dojde k jasným závěrům. Ať už jsou 
jakékoliv. Doufám, že se tím otevřou městu 
dveře vymáhat zmíněnou nemalou škodu. 
Poté nastane okamžik, kdy s chutí případ 
vojenského hřbitova za hlavu odhodím.
Od hřbitovních zdí se pojďme přesunout 
na louky a pole, kde snad každý řidič by už 
rád viděl nový úsek dálnice, obchvatu nebo 
rychlostní komunikace. První říjnový den 
se uskutečnil v Hradci Králové další kont-
rolní den pokračování výstavby dálnice D 
11 a rychlostní komunikace R 35 (z Liberce 
do Mohelnice). Další smutný příběh o dvou 
dějstvích. Tím prvním je odsunutí záměru 
budování dálničních úseků Hradec Králové 
– Smiřice a Smiřice – Jaroměř až za rok 
2015! Budují se nové sjezdy, vyměňují se 
okna, staví se nové chodníky. To je zřej-
mě v dotčených obcích dobrá zpráva. Tou 
špatnou zprávou je to, že tyto obrovské 
finanční prostředky jsou na úkor dalších 
částí dálnic a obchvatů. Proč tomu tak je? 
Těch důvodů je jistě celá řada a nejsou jed-
nostranné. To, co ale chybí jako sůl, je jas-
ný a srozumitelný zákon, který by dovolil za 
účelem výstavby životně důležitých doprav-
ních tepen v zemi vyvlastnit pozemek. Ne 
ukrást! Vyvlastnit – to znamená vykoupit 
podle předem jasně stanovených pravidel 
s případnou možností výběru adekvátní 
směny pozemků. Tento zákon nemáme a 
proto mi téměř každá snaha připomíná špl-
hání po skleněné stěně. Nechci brát země-
dělcům jejich půdu, nechci učit žáby, srnky 
a zajíce novým výletním trasám. Jenom si 
přeji plynulý provoz, méně škodlivých látek 
a především, aby každý státem hrazený 
zaměstnanec při cestě do Prahy netrávil 
ve vozidle zbytečně trojnásobek potřebné-
ho času. Jsem rád, že neumím dopočítat, 
kolik to vlastně všechno stojí peněz! 
Víme, že se s touto skutečností nesmíří-
me. Současně vůbec nevíme, zda něco 
dokážeme. Druhým dějstvím je rychlostní 
komunikace R 35. Vzhledem k velkému 
rozsahu aktuální zprávy ŘSD v Praze o 
stavu výstavby obou silnic se pokusíme 
umístit celý zápis z kontrolního dne na por-
tál města.

Druhý říjnový den jsem podruhé zavítal na 
schůzku strážníků městské policie, které 
se zúčastnil i místostarosta. Téma? Kata-
strofálně špatná situace s parkováním na 
náměstí a dalších částech města (chci 
se tomuto tématu věnovat v některém z 
dalších dílů). Nejvíce času jsme věnova-
li zvýšení četnosti pochůzek strážníků v 
terénu. V současné době, kdy se dobíra-
jí dovolené, je dvojice strážníků v terénu 
třikrát týdně. Během měsíce to musí být 
minimálně každý všední den od 12 do 24 
hodin. Požadujeme od strážníků přesné a 
konkrétní záznamy o pořádku na ulicích, v 
jednotlivých domech, chodbách obytných 
domů, kde pomočené stěny a podlahy, 
včetně výkalů, doufejme ojediněle přerost-
lých psů, nejsou už vůbec žádnou výjim-
kou. Začneme bojovat pomocí prostředků, 
které máme. Potřebujeme pomoc a součin-
nost od všech domovníků i ostatních oby-
vatel, kteří už možná zlámali hůl a nevěří 
nikomu a ničemu.

Jiří Klepsa

Město Jaroměř
a Český svaz bojovníků
za svobodu v Jaroměři

pořádají

VZPOMÍNKU  KE  DNI
VZNIKU  SAMOSTATNÉHO

ČESKOSLOVENSKÉHO
STÁTU  A  K UKONČENÍ  

PRVNÍ  SVĚTOVÉ  VÁLKY
V  ROCE  1918

v neděli 28. října 2007 v 10 hodin
u sochy T. G. Masaryka

u ZŠ Na Ostrově v Jaroměři

Program:
  hymna
  projev starosty města
  projev předsedy ČSBS
  položení kytic
  vystoupení žáků ZŠ Na Ostrově

K účasti zveme členy ČSBS
a jaroměřskou veřejnost.
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Odbor správy
majetku města

Úředníček si dovolil kritiku a ejhle ... 

K článku „ Bylo, nebylo …“ i reakci paní Vikové bych dodala jen to, že pořídit snímky parkujících 
aut na chodníku nebylo jednoduché. V průběhu léta parkovala některá auta poměrně často 
na chodníku. Pokud se ale v ulici Bulharská objevilo auto s nápisem Město Jaroměř, majitelé 
aut okamžitě svá auta přeparkovali. A tak jsme se naučili jezdit s fotoaparátem “hned na první 
pokus“. 
Za odbor investic a regionálního rozvoje mohu říci, že stavby, které jsme realizovali, budeme 
v průběhu záruky sledovat. 
Být zastupitelem, rozhodovala bych o pořadí realizace investičních akcí i vzhledem k tomu, jak 
se majitelé přilehlých nemovitostí chovají k majetku města (parkování aut na chodníku, děravé 
žlaby, které nezadrží dešťovou vodu a ta pak ničí přilehlý chodník, dešťové svody, které končí 
na chodníku atd.).

Ing. arch Jitka Zavřelová, vedoucí odboru investic a regionálního rozvoje

Máte platný
občanský průkaz?

Nejpozději dnem 31. 12. 2007 skončí plat-
nost občanských průkazů bez strojově čitel-
ných údajů vydaných do 31. 12. 1998. Konec 
platnosti se vztahuje i na občanské průkazy s 
vyznačenou platností „bez omezení“, s výjim-
kou občanských průkazů občanů narozených 
před 1. 1. 1936.
Výměna občanských průkazů za strojově 
čitelné občanské průkazy je bezplatná !!!!!!!
K datu 31. 12. 2008 končí platnost občan-
ských průkazů vydaných do 31. 12. 2003. 
Proto žádejte o výměnu občanského průkazu 
v průběhu celého roku.

Odbor organizační a vnitřních věcí

Odbor organizační
a vnitřních průkaz

DALŠÍ  DOKLAD
ZÍSKÁME  V  JAROMĚŘI

Od začátku října je možné získat na Měst-
ském úřadě v Jaroměři, na odboru výstavby 
(budova u kostela) kromě výpisu z katastru 
nemovitostí také kopii katastrální mapy, 
tzv. snímek z katastru.
Jedna stránka tisku velikosti A4 je účtovaná 
částkou 50,-- Kč.

Ing. Blanka Porcalová, vedoucí odboru

Odbor výstavby

Moudré staré přísloví z prostředí venkova mně připomněl článek paní Aleny Vikové, který byl 
zveřejněn v minulém vydání Infoservisu a který je odezvou na kritizované, nedovolené parko-
vání motorových vozidel na nedávno zhotoveném chodníku v nejmenované ulici. Navíc tento 
článek odkryl anonymitu s tím, že jde konkrétně o ulici Bulharskou.
Zřejmě z neznalosti jsou v článku uvedeny nepravdivé a zavádějící informace, které jen odvádí 
pozornost od hlavního problému, proč byl původní článek pod názvem „Bylo nebylo…“ od paní 
B. Saifrtové zveřejněn. Rozhodně nebyl článek uveden z důvodu zjištění drobných reklamací 
propadlých dlaždic u dvou elektroměrů, jak v úvodu paní Alena Viková uvádí. S uvedenou 
závadou se v tomto případě předem počítalo (čili nejde o žádnou reklamaci), hutněním podloží 
by došlo k  poškození přívodního, v zemi přeloženého vedení nízkého napětí. Mimo jiné nedo-
statečné krytí tohoto vedení v zemi má také svůj důvod, ale nechci jít do podrobností.
Přestože bylo mnohokrát řečeno a vysvětlováno, tak znovu připomínám, že uvažovaná rekon-
strukce shora jmenované ulice v roce 2005 nebyla provedena z  důvodu překročení rozpoč-
tových nákladů na dokončení akce II. etapy rekonstrukce školní jídelny Na Karlově v témže 
roce. Tento zásah do limitovaného rozpočtu investic města měl za následek odložení některých 
investičních akcí (např. i ul. Bulharské), o kterých se v roce 2005 jen uvažovalo, a to pouze v 
případě finančních možností našeho města (viz zpravodaj č. 3/2005). 
Jako informaci uvádím, že chodník je místní komunikace pro pěší a je také podle § 34 zákona 
o obcích veřejným prostranstvím. Stání na chodníku musí být povoleno příslušnou dopravní 
značkou. V místě vjezdu k nemovitosti je chodník možné přejet, nesmí se zde však zastavit 
ani stát. Stání na chodníku není tedy podle zákona o provozu na pozemních komunikacích 
dovoleno a podle zákona o obcích se jedná o nepovolený zábor veřejného prostranství. Kva-
litnější chodník je proveden v místech vjezdů a ve výjimečných případech tam, kde se počítá 
s  parkováním motorových vozidel na úseku chodníku, který je vyznačen příslušnou dopravní 
značkou. Především jde o oblasti s kritickým nedostatkem parkovacích míst. Faktem je, že pro-
jekt a provedení chodníku v případě ul. Bulharská s parkovacími místy na chodníku nepočítá, 
není zde umístěna žádná příslušná dopravní značka, která parkování na chodníku povoluje. 
Kritizované a anonymně zveřejněné stání osobních vozidel na tomto chodníku je klasifikováno 
jako podezření ze spáchání přestupku s možností udělení pokuty.
Na rozdíl od pisatelky paní Aleny Vikové mohu naši veřejnost ujistit, že paní B. Saifrtová, ved. 
oddělení Úřadu pro územní plánování odboru investic a regionálního rozvoje MěÚ Jaroměř má 
odbornou způsobilost, potřebné znalosti v oboru a je tedy schopna odborně zhodnotit kvalitu 
provedení. Zveřejnění fotografií propadlých dlaždic u dvou pilířků není otázkou neochoty paní 
B. Saifrtové nebo redakce, ale z  důvodu špatné kvality fotografií po jejich  překopírování. 
K závěrečnému doporučení paní Aleny Vikové, aby se náš úřad raději zabýval rekonstrukcí 
ulice Bulharská, musím konstatovat, že není jediná, která je uvedena v seznamu požadavků. 
V našem městě je k dnešnímu dni celkem evidováno 30 prašných komunikací, které čekají na 
rekonstrukce. S tímto nedobrým stavem jsou naši zastupitelé seznámeni a je pouze na nich 
(nikoliv na úřednících), jaké pořadí investičních akcí dle finančních možností schválí.  
Je skutečností, že naši zastupitelé s velkou odpovědností a velmi citlivě zvažují, které inves-
tice se v našem městě budou provádět a v jakém pořadí. Naši zastupitelé po seznámení se s 
tímto případem nedovoleného parkování podle mého názoru asi nadšeni nebudou. Výmluvy, 
že tam jednou za týden a zpravidla v určitou hodinu projede nákladní vozidlo za účelem svozu 
komunálního odpadu, nejsou v daném případě opodstatněné, neboť parkování je možné např. 
na dvorku. 
V reakci na článek paní Aleny Vikové se musím zastat paní Boženy Saifrtové, která si veřejně 
dovolila velmi šetrným způsobem v  předminulém Infoservisu neadresně poukázat v článku 
„Bylo nebylo …“ na nepřípustné parkování soukromých osobních vozidel se zakrytou SPZ v 
nepojmenované ulici. V každém případě to myslela velmi upřímně s cílem šetřit rozpočet města 
před případnými dalšími zbytečnými výdaji. Paní Boženě Saifrtové a všem dalším občanům 
našeho města, kteří jakýmkoliv způsobem se snaží chránit majetek města, náleží uznání a 
poděkování.
Je potěšitelné, že problémy kolem parkování jsou rázem vyřešeny, neboť od zveřejnění ano-
nymního článku jsme na chodníku v ul. Bulharská nezaznamenali žádné parkující vozidlo.

Ing. Josef Cejnar, tajemník úřadu

Na chodníku se prostě neparkuje

Záměr prodeje
pozemku v ul. Obránců 

Míru v Jaroměři
Na jednání Rady města dne 26.9.2007 byl 
usnesením č. 0977-28-2007-OSMM-RM 
schválen záměr prodeje pozemku parc.
č. 410 v k.ú. Jaroměř (pozemek leží za 
domem č.p. 349 v ul. Obránců Míru v Jaro-
měři – Jakubské Předměstí).

V případě zájmu o odkoupení pozemku 
podejte žádost na Městském úřadě v Jaro-
měři, odbor správy majetku města, v termínu 
vyvěšení záměru.

Bližší informace: vedoucí OSMM pan Petr 
Hrubý, telefon 491 847 210.

Vyvěšeno dne: 3. října 2007 
Sejmuto dne: 5. listopadu 2007

Petr Hrubý, vedoucí odboru

U P O Z O R N Ě N Í
V pondělí 31. 12. 2007

bude Městský úřad v Jaroměři
U Z A V Ř E N.

Děkujeme za pochopení.
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Odbor plánovací a finanční
Rada Města Jaroměře projednala a doporučila ZM ke schválení „Termín výběrového řízení a 
podmínky pro příjem žádostí na poskytnutí půjček  z prostředků Fondu rozvoje a oprav nemovi-
tostí na území města Jaroměře pro rok 2008/1“, konečné schválení podléhá ZM dne 11.10.2007.
Případné změny budou uveřejněny v listopadovém Zpravodaji Města Jaroměře a na webových 
stránkách  města.

Půjčky se poskytují na zlepšení stavu stávajících nemovitostí a vyhledávání nových bytů přístavbou, 
nástavbou a vestavbou na území města Jaroměře.  
Půjčku lze získat na: 
- opravu střechy domu,
- přechod na ekologické vytápění, 
- izolaci proti zemní vlhkosti, 
- opravu fasády domu,
- vestavbu, nástavbu, přístavbu bytové jednotky včetně soc. zařízení 
- modernizaci (výměna oken, podlah, dveří, rozvodů energií včetně přípojek apod.),

Poskytování půjček se řídí zásadami Města Jaroměře č.7/2006.

1. Výběrové řízení pro příjem žádostí se vyhlašuje od 29.10. – 16.11.2007.

2. Žádosti občanů se přijímají na tiskopise vydaném MěÚ Jaroměř, tiskopis je možno    vyzved-
nout na odboru plánovacím a finančním (dále jen OPF)  č. dveří 112, 115  nebo je ke stažení na 
internetových stránkách Města Jaroměře, www.jaromer-josefov.cz. Žádosti přijímají pracovnice odboru 
OPF, Jaroměř,   nám. ČSA 16, pí Bartoňová Marie, tel.: 491847236, zástup pí Čižinská Hana, tel.: 
491847231, vedoucí OPF pí  Křižánková Stanislava, tel.: 491847230.
Žádost musí obsahovat:
- jméno nebo název žadatele, popř. statutárního zástupce
- adresu bydliště nebo sídlo právnické osoby
- přesné označení nemovitosti (adresa, číslo popisné, č. parcely, doklad o vlastnictví, stavební 
  povolení nebo ohlášení)
- popis účelu, na který je půjčka požadována, při kumulaci titulů je třeba popis provést odděleně
- předpokládaná lhůta dokončení akce
- požadovaná částka úvěru 
- návrh na stanovení záruky – označení nemovitosti, za poskytnutou půjčku ve výši min. 150 %
  předpokládaného úvěru (posouzení komise) nebo blankosměnka bez protestu s ručitelem nebo
  směnka s dvěma ručiteli, 
- pokud je požadavek na půjčku vyšší než 400 tisíc Kč a záruka bude prováděna zástavním právem
  k nemovitosti, musí být předložen znalecký posudek, ne starší 2 let,
- pojištění nemovitosti na živel po celou dobu půjčky – vinkulace, 
- při využití blankosměnky podmínka ručitele (avala) bez protestu

3. Návrh na rozdělení půjček z fondu pro rok 2008/1 bude komisí předložen k projednání zastu-
pitelstvu města nejpozději v měsíci prosinci 2007.

4. Kriteria a podmínky pro poskytování půjček:
Předložené žádosti se posuzují z hlediska úplnosti dle zásad č. 7/2006, při posuzování žádosti
se přihlíží:
- vznik nové bytové jednotky
- přestavba bytu, vč. vybudování soc. zařízení
- oprava střechy
- současný stav objektu, izolace, fasáda – vzhled
- zřízení nebo přechod na ekologické vytápění
- vnitřní úpravy bytu – rozvody apod.
- doba splatnosti půjčky
- poskytnutí jiné státní podpory (souběh může být, přednost bude dána, kde podpora není)
- nemovitost, která bude dána do zástavy, nesmí být použita pro jiné zástavní právo bez souhlasu
  města (v době trvání půjčky od města, ani již pro jiného věřitele před přiznáním půjčky)
- čerpání probíhá na základě předkládaných faktur, zálohy max. do výše 50 %.

5. Druhy poskytovaných půjček, max. výše půjčky, doba splatnosti, výše úroků:

  název/účel   lhůta splatnosti úrok horní hranice půjčky
  oprava střechy/dům   6 let   2 % 150 tisíc

  izolace proti zemní vlhkosti/dům 4  2 100

  přechod na ekologické vytápění/byt 4  2   50

  oprava  fasády/dům   6  2 150

  při vestavbě, nástavbě, přístavbě bytu
  včetně soc. zařízení/byt  6  2 200
  modernizace (výměna oken,podlah,
  dveří, rozvodů el., vody, plynu,  6  2 150
  včetně přípojek a pod) /byt

Stanislava Křižánková, vedoucí odboru

Město Jaroměř
vyhlašuje

v souladu se zákonem č. 312/2002 Sb.,
o úřednících územních samosprávných celků,

v platném znění 

výběrové řízení
na pozici

odborného referenta oddělení
ochrany prostředí

(myslivost a lesní hospodářství),
odboru životního prostředí Městského úřadu 

Jaroměř, pro území obce s rozšířenou
působností Jaroměř.

Nabízíme:
• platové zařazení - 9. platová třída dle nařízení 
vlády č. 564/2006 Sb.,
• plný pracovní úvazek na dobu neurčitou, mož-
nost nástupu do pracovního poměru od 1. 12. 
2007,
• zajímavou a odpovědnou práci, možnost sebe-
realizace a dalšího vzdělávání, profesní per-
spektivu.

Požadujeme:
• státní občanství ČR, popř. občan cizí státní pří-
slušnosti s trvalým pobytem v ČR, 
• minimální věk 18 let, 
• způsobilost k právním úkonům,
• bezúhonnost, vstřícnost, spolehlivost,
• znalost jednacího jazyka, 
• min. střední vzdělání s maturitní zkouškou 
nebo vyšší odborné vzdělání se zaměřením na 
myslivost a lesní hospodářství,  
• dobrá znalost správního obvodu obce s rozší-
řenou působností,
• osobní iniciativu, schopnost samostatné práce, 
smysl pro zodpovědnost,
• dobrá komunikativnost s lidmi, časová flexibili-
ta a znalost práce s PC, řidičský průkaz sk. B. 

Přihláška musí obsahovat:
• jméno, příjmení a titul,
• datum a místo narození,
• státní příslušnost,
• místo trvalého pobytu,
• číslo OP nebo č. dokladu o povolení k pobytu, 
jde-li o cizího státního občana,
• datum a podpis.

K přihlášce dále nutno doložit:
• strukturovaný životopis, ve kterém se uvedou 
údaje o dosavadních zaměstnáních, o odbor-
ných znalostech a dovednostech týkajících se 
správních činností,
• výpis z evidence Rejstříku trestů ne starší 
než 3 měsíce, u cizích státních příslušníků též 
obdobný doklad osvědčující bezúhonnost vyda-
ný domovským státem. Pokud takový doklad 
domovský stát nevydává, doloží se bezúhon-
nost čestným prohlášením,
• ověřená kopie dokladu o nejvyšším dosaženém 
vzdělání,
• kopie dalších dokladů o absolvování odbor-
ných kurzů nebo jiného studia. 

Písemnou přihlášku je nutné předložit nej-
později do 16. 10. 2007 (výhradně poštou nebo 
na podatelnu MěÚ) na adresu:
Městský úřad Jaroměř,
k rukám tajemníka ing. Josefa Cejnara,
nám. ČSA 16, 551 33 Jaroměř.
Obálku označte:
“konkurz - referent OŽP - neotvírat”.

V Jaroměři dne 1.10.2007 
Ing. Josef Cejnar, tajemník MěÚ Jaroměř

Výběrové řízení
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Odbor životního
prostředí Změny při vydávání Vyjádření o existenci sítí

společnosti Telefónica O2
Upozorňujeme všechny budoucí stavebníky, kteří budou potřebovat Vyjádření o existenci sítí 
společnosti Telefónica O2 na změny, které v brzké době nastanou.
Od 1. 11. 2007 dochází k uzavření některých pracovišť společnosti Telefónica O2 (např. Pardu-
bice, Mladá Boleslav, Liberec a další). Pracoviště v Hradci Králové bude fungovat i nadále. 
Žádosti o Vyjádření o existenci sítí společnosti Telefónica O2 lze podávat několika způsoby: 
poštou na pracoviště Hradec Králové, Akademika Bedrny 10/365, osobně tamtéž v Po a St 8:00 
- 12:00 a 12:30 - 15:00, elektronicky přes internetovou adresu www.cz.o2.com/dokumentace.
Od stejného data, tedy od 1. 11. 2007, dochází ke zpoplatnění této služby. Sazba za vydání 
Vyjádření o existenci sítí společnosti Telefónica O2 bude 600,- Kč. Při žádosti podané elek-
tronicky bude poskytnuta sleva 50%, tj. 300,- Kč. Vyjádření bude zasláno žadateli Českou 
Poštou, s.p. a hrazeno formou dobírky (poštovné je již zahrnuto v částce za vydání Vyjádření). 
Na pracovištích dokumentace s otevírací dobou pro veřejnost bude od 1.11.2007 možný pouze 
příjem žádostí.
Vyjádření o existenci sítí z důvodu havárie bude vydáváno operativně jako doposud, nebude 
zpoplatněno, jeho platnost však bude omezena na 5 dnů.

Zpracováno dle podkladu Telefónica O2

Odbor výstavby

Soutěž ve sběru
nápojových kartonů

Všichni občané se mohou zúčastnit soutěže, 
kterou vypsala firma Eko-Kom, a.s. společně 
s Krajským úřadem Královéhradeckého kra-
je. Abyste mohli hrát o zajímavé ceny, musí-
te prázdný, vymytý a sešlápnutý nápojový 
karton (obal od džusu, mléka, vína apod.) 
označit soutěžním kupónem a vhodit do 
kontejneru na plasty. Soutěžní kupón vypl-
níte a nalepíte na nápojový karton. Označe-
né nápojové kartony budou shromažďovány 
od 17. září do 19. listopadu 2007 ve spe-
ciálních vacích na třídící lince, ze kterých 
se pak bude losovat. Podrobnosti o soutěži 
a soutěžní kupón najdete na internetových 
stránkách http://www.cistykraj.cz/pro_obce/
soutez-napojovy-karton.php.

Ing. Alena Kotlandová,
referentka odboru

Upozornění pro občany
nádoby na komunální 

odpad 
Upozorňujeme občany na jistá nebezpečí při 
nákupu nádob na komunální odpad. Pokud 
kupují nádobu v nějakém z marketů, je třeba 
dávat pozor na to, aby měla připojovací roz-
měry vyklápěcí technice užívané na našem 
trhu (musí mít závěs a splňovat ČSN normy). 
Proto doporučujeme všem občanům obrá-
tit se při nákupu nádob na specializované 
obchody (domácí potřeby apod.). Vyhneme 
se tím nedorozuměním se svozovou firmou.

Ing. Alena Kotlandová 
referentka odboru 

Jméno a příjmení:

Ulice:

PSČ, město   

Telefon:

e-mail:

Technické služby města

Úklid komunikací samosběrací technikou a ručním předčištěním u obrubníků
průběžně po celém městě 
Oprava chodníků z betonových dlaždic, kostek
Na Zavadilce čp. 625 - 627 
Školní ulice Josefov 
Oprava komunikací z dlažebních kostek
• Na Zavadilce - vjezdy k čp. 480, 619 
• ul. Otakara Španiela - překopy před Gymnáziem

Úprava travních porostů - zavežení nerovností ornicí a podsetí travním semenem v lokalitě k 
Poklasnému mlýnu.
Rozšíření a zpevnění plochy na sběrném dvoře v Jaroměři.
Opravy výlepových plakátovacích ploch v Jaroměři, Josefově a v Semonicích.
Demontáž starého oplocení dětského hřiště na Jakubském předměstí a příprava sloupků pro 
oplocení nové, oprava pískoviště - výroba nové prkenné obruby.
Areál TSM - v kotelně čištění kotlů, výměna ventilů, oprava odtahových ventilátorů
- průběžná oprava mechanizace a příprava vozů na STK
Čištění kanalizačních vpustí v ulici Lidická a Komenského v Josefově.

Středisko Veřejná zeleň
• sekání trávy ul. Královédvorská, Na Cihelnách 
• chemický postřik krajnic a chodníků Na Ptákách v Růžovce 
• sekání trávy Na Ptákách, kruhový objezd pod náměstím 
• vypletí květinových záhonů v Jaroměři a v Josefově 
• stříhání keřů a živých plotů Na Ptákách, Knappova ulice, u Plusu 
• úklid větví po silném větru v parku a v Knappově ulici 
• stříhání živých plotů v Josefově 
• ořez větví v ulici Na Trati 
• sekání trávy u malých závor, za Vialem, Na Zavadilce 
• sekání trávy u starého koupaliště na Úpě 
• stříhání růží v Jaroměři 
• odvoz prasklé větve ze dvora ul. Palackého 94 v Josefově 
• sekání trávy na cyklostezce, na Úpě, ul. Novoměstská, Jaromírova a v Zahradách 
• chemický postřik krajnic ul. Náchodská, Na Zavadilce, Jezbiny, Semonice 
• řezání dřeva na hřbitově v Josefově 
• příprava květinových záhonů v Josefově, v Jaroměři na hřbitově 
• odvoz květináčů z nám. ČSA v Jaroměři 
• sekání trávy Jakubské předměstí, ul. Sv. Čecha, ul. 5. května 
• frézování pařezů v parku v Jaroměři, Na Zavadilce, za Vialem, Na Ptákách 
• sekání trávy v Jezbinách, Semonicích 
• ořez větví na dětském hřišti na Jakubském předměstí 
• čištění dešťových žlábků ul. Hradecká 
• sekání a následný odvoz trávy v areálu ČSAD, Na Zavadilce 
• ořez větví kolem dopravních značek v Růžovce, u Stezu, Semonice, Jezbiny, Josefov
• likvidace letniček na hřbitově v Jaroměři

Technici TSM Jaroměř

Činnost TSM v měsíci září 2007
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Na uvedeném fotu je CAS, na kterou získalo Město Jaroměř dotaci 
od MV ve výši 2.mil. Kč. Vozidlo bude předáno do používání v listo-
padu 2007.

Na základě požadavků provádí odborná firma vystrojení vozů hasičů 
Jaroměř speciálními nástavbami. Na přiloženém snímku je ukázka z 
postupu prací.

Nízkoprahové zařízení
pro děti a mládež

V pondělí 24. září proběhlo v Duškově ulici v Josefově, za přítomnosti 
zástupců Krajského úřadu Královéhradeckého kraje, Města Jaroměře, 
OO PČR Jaroměř, OVV ČSSD Náchod  a dalších významných hostů, 
slavnostní otevření klubu - nízkoprahového zařízení pro děti a mlá-
dež s názvem Smajlík. Hlavní myšlenky, které vedly k otevření klubu 
byly především 1) Smysluplné trávení volného času dětí a mládeže v 
Josefově, 2) Vedení dětí a mládeže k myšlence dalšího vzdělávání, 3) 
Aktivní práce s rodinou, která má děti předškolního věku.
Klub je otevřen od pondělí do pátku od 13:00 do 16:00 a je zpřístup-
něn dětem a mládeži, které plní základní školní docházku. Děti, které 
do klubu přicházejí, si přinášejí své domácí úkoly a učebnice potřebné 
pro přípravu na druhý den do školy. Pod vedením zkušeného peda-
goga a sociálního asistenta si splní své povinnosti a pak mají mož-
nost pod dohledem využívat další volnočasové aktivity, které zařízení 
poskytuje (ruční práce, malování, hry, práce na zahrádce). Mezi další 
aktivity, které připravují pracovníci klubu, bude v brzké době patřit i 
zvyšování počítačové gramotnosti dětí a mládeže.
Od příštího roku se plánuje rozšíření služeb v dopoledních hodinách 
pro rodiny s dětmi předškolního věku a v odpoledních hodinách na 
terénní sociální práci s teenagery. 

Pracovníci klubu Smajlík

Nová hasičská stříkačka

Úprava vozidel pro hasiče
HasičiSMAJLÍK

Vážení diváci!
Pro velký zájem o divadelní představení v předplatném

zvažuje Městské kulturní středisko Jaroměř
otevření druhé abonentní skupiny.

Divadelní představení v předplatném by pak byla odehrána
vždy 2x a to v předpokládaných časech 17 a 20 hodin.

Prosíme nové zájemce o divadelní abonomá,
aby se nejpozději do 30. listopadu 2007

přihlásili na těchto místech:
Turistické a informační centrum, nám. ČSA 16, Jaroměř,

tel. 491 812 400, 491 847 220
Městské kulturní středisko Jaroměř,

nám. Dukelských hrdinů 240, Jaroměř, tel. 491 812 806

Při dostatečném počtu nových zájemců (nejméně však 300)
bude II. abonentní skupina otevřena již v příští sezoně.

V sobotu 20.10.2007 od 9:00 do 12:00 proběhne 
v klubu Smajlík den otevřených dveří.

V tento den bude mít veřejnost možnost si prohlédnout prostory, 
vybavení klubu a od pracovnic klubu Smajlík se dozvědět, jaké 
služby občanské sdružení SOUŽITÍ - JAROMĚŘ svým klientům 
nabízí. 

Na Vaši návštěvu se těší pracovníci klubu Smajlík
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Otto Špaček se narodil 7. března 1918 v 
Brzici u Náchoda. V roce 1939 uprchl do 
Polska a od června 1940 působil v čes-
koslovenském zahraničním letectvu jako 
stíhací pilot. V roce 1940 byl raněn. Cel-
kem přežil tři letecké havárie.
Zúčastnil se leteckých operací v Británii 
a nad okupovanou Evropou, včetně inva-
ze do Normandie v roce 1944 a blokády 
německé posádky ve francouzském 
Dunquerque v letech 1944 až 1945.
V roce 1950 mu byly odňaty všechny 
hodnosti a práva důstojníka. Až v roce 
1991 byl plukovník Špaček plně rehabili-
tován. Byl nositelem několika domácích 
i zahraničních vyznamenání. Dne 7. květ-
na 2005 byl plukovník Otto Špaček jme-
nován prezidentem republiky do hodnos-
ti brigádního generála v. v. V roce 2005 
mu také bylo uděleno čestné občanství 
města Jaroměře. A u příležitosti 60. výro-
čí ukončení 2. světové války byl v  roce 
2005 vyznamenán jedním z nejvyšších 
francouzských vyznamenání Řádem 
Čestné legie.

Narodil se v rodině řídícího učitele 7. břez-
na 1918 v obci Brzice na Náchodsku. Po 
škole se vyučil elektrikářem u firmy Teich-
man elektrotechnický závod v Náchodě, ale 
přesto se dobrovolně přihlásil k letectvu a v 
letech 1936-1938 prodělal Školu pro odbor-
ný dorost letectva v Prostějově. Získal tím 
pilotní výcvik a poté narukoval k vykonání 
prezenční služby.
Z okupované vlasti odešel 17. června 1939 
v přestrojení za trampa do polského Krako-
va, kde se přihlásil do vznikajícího zahranič-
ního odboje a odplul do Francie, kam dora-
zil 31. července.  Otto Špaček byl přijat do 
svazku Cizinecké legie v nejnižší hodnosti 
Soldát. Po vypuknutí války byl jako letec z 
legie uvolněn a odeslán na leteckou základ-
nu. Výcvik na francouzských letounech pro-
dělával od 24. září 1939 v Chartres, kde byl 
povýšen na desátníka.
8. března 1940 odešel z Chartres na západ-
ní frontu. Byl přidělen na letiště Maupertus 
u Cherbourgu k 1. letce Groupe de Chas-

se I/8, vyzbrojené stíhacími letouny Marcel 
Bloch MB-152C.1. Na frontě nalétal cel-
kem přes 47 operačních hodin a sestřelil 
dva nepřátelské letouny – stíhací Messer-
schmitt Bf 109 sám a bombardovací Dor-
nier Do 17 ve spolupráci. Sám však byl 
také jednou sestřelen, ale svůj hořící Bloch 
dokázal opustit na padáku. Bojové úspěchy 
mu vynesly vyznamenání francouzským 
Croix de Guerre a k 1. červnu 1940 pový-
šení na četaře. Po francouzském debaklu 
se mu společně s několika kolegy podařilo 
odplout. K britským břehům dorazil 24. červ-
na 1940.
Byl přijat do řad Royal Air Force a v hodnos-
ti Sergeant absolvoval bojový výcvik a 28. 
října 1940, kdy byl současně povýšen na 
rotného, jej odeslali do Speke u Liverpoolu 
k 312. čs. stíhací peruti. Po konfliktu s je-
jím velitelem, S/Ldr Jánem Ambrušem, však 
dal raději přednost službě u britské jednot-
ky. Dne 5. dubna 1941 nastoupil službu v 
Kenley u 615. peruti, vyzbrojené Hurricany 
Mk.IIA. 
16. června 1941 nastoupili v Cattericku 
službu u Třistatřináctky. Byla první čs. jed-
notkou, která obdržela legendární Spitfiry.  
U Třistatřináctky Otto Špaček zůstal – se 
dvěma přestávkami – čtyři roky a stal se 
takřka její živoucí kronikou. Létal na všech 
různých verzích Spitfirů, jimiž Britové jed-
notku postupně vyzbrojili (od starých „jed-
niček“ až po „devítky“), poznal kvality všech 
jejích pilotů i schopnosti všech devíti velitelů 
Třistatřináctky. Odlétal více než tři operační 
turnusy, ale soupeřů už ubylo – sestřel si již 
nepřipsal žádný.
Netrvalo však dlouho a musel jednotku 
opustit. Příčinou byl incident z 22. ledna 
1942, kdy ve dvojici se Sgt Blažejem Kon-
valinou nacvičoval poblíž Hornchurche sou-
boj, v jehož průběhu dotyčný zahynul. Pro 
Špačka to vše mělo soudní dohru. Jako 
velitel roje byl totiž uznán vinným z letecké 
nekázně, degradován ze seržanta na vojína 
a za trest odeslán na čtyři měsíce k pozemní 
službě u Čs. leteckého depa do St. Athanu. 
Trest chápal jako přiliš tvrdý a nespravedlivý 
a tento názor sdíleli i mnozí další. 
K 313. peruti se vrátil až za čtyři měsíce, 
konkrétně 22. července 1942. Získal zpět 
svou hodnost a o dva roky později byl pový-
šen i do důstojnického stavu. Protože byl 
odsouzen britským soudem, na jeho česko-
slovenskou hodnost neměla událost velký 
vliv. Dne 28. října 1943 byl povýšen na štáb-
ního rotmistra, 28. října 1944 na podporučí-
ka a 1. června 1945 na poručíka letectva. 
Po návratu k Třistatřináctce následovala 
šňůra ofenzivních sweepů nad okupovaným 
kontinentem, a to až do 1. června 1943, kdy 
F/Sgt Otto Špaček odešel na předepsaný 
odpočinek. V jeho rámci působil jako instruk-
tor u elementární pilotní školy 3. EFTS v 
Shellingfordu, situovaném v nížinaté krajině 
hrabství Berkshire. Elévy zde zasvěcoval 
do tajů pilotáže školních dvouplošníků Tiger 
Moth Mk.II. 
Zpátky k 313. peruti, mezitím doplněné čet-
nými britskými piloty, se vrátil 10. prosince 
1943. Na stárnoucích Spitfirech Mk.VB 
a Mk.VC a zejména na moderních stro-
jích verze Mk.IX s ní prodělal všechny její 

následující kampaně, zvláště hektickou pře-
dinvazní aktivitu i leteckou podporu vlast-
ního vylodění v Normandii (operace Over-
lord). Byl i jedním z těch, kteří 28. června 
1944 s obrovským zadostiučiněním přistáli 
opět ve Francii.
O míře jeho operačního nasazení svědčí i 
udělená vyznamenání. Kromě již zmíně-
ného francouzského Croix de Guerre se 
dvěma palmami obdržel celkem pětkrát 
Československý válečný kříž, dále Česko-
slovenskou medaili Za chrabrost, Českoslo-
venskou medaili Za zásluhy I. st.; Britové 
mu udělili svou The 1939-1945 Star, Atlan-
tic Clasp, Air Crew Europe Star, Defence 
Medal a War Medal.
U Třistatřináctky sloužil až do konce války 
a 13. srpna 1945 v jejích řadách dosedl na 
plochu ruzyňského letiště. 
Po válce se rozhodl pro dráhu vojáka z 
povolání. Dne 1. ledna 1946 byl tedy pře-
ložen do skupiny důstojníků letectva z povo-
lání a povýšen na nadporučíka. Od  15. 
srpna 1946 byl přidělen v Praze-Kbelích k 
Leteckému pluku 12, vyzbrojenému Spitfiry 
LF.Mk.IXE (v Československu označených 
jako S-89). Vedl si dobře a 1. března 1947 
byl povýšen na štábního kapitána. 
Změny u pluku jakož i Špačkovy nevšed-
ní pilotní schopnosti jej pak zavedly mezi 
zkušební a zalétávací piloty. Dne 15. dub-
na 1947 byl přemístěn do Letňan k Vědec-
kému leteckému ústavu (VLÚ) a současně 
byl určen  velitelem první výcvikové letky 
Leteckého náhradního pluku 1 v Zákupech. 
K 31. říjnu 1947 se stal zkušebním pilotem u 
Ústředního leteckého skladu (ÚLS) v Praze.  
Kromě toho se 15. ledna 1948 stal i členem 
komise pro vyzkoušení nových a oprave-
ných letounů. Současně zastával funkci 
osvětového důstojníka, ale politicky orga-
nizován nebyl. Za změněné vnitropolitické 
situace v poúnorovém Československu 
však odborné schopnosti přestaly být roz-
hodujícím kritériem pro setrvání v armádě. 
Nepřekvapí proto, že počátkem roku 1949 
byl odeslán na dovolenou s čekaným, tedy 
postaven mimo službu. Poté následovalo 
propuštění z armády. Jelikož velice záhy 
zjistil, že doma nebude mít rozhodně na 
růžích ustláno, odešel 3. prosince 1949 i s 
rodinou do zahraničního exilu.
Špaček odletěl do Kanady v prosinci 1950 a 
zůstal tam až do roku 1993. Nejprve začal 
pracovat u benzínové pumpy, později si 
udělal kurs pro karosáře a svoji kvalifikaci 
si pak ještě rozšířil o obory, o nichž dosud 
neměl ani potuchy. Naučil se například sta-
vět speciální kanoe i lodě s plochým dnem 
pro plavbu na kanadských řekách. 
V rámci polistopadových rehabilitací mu 
byla nejprve navrácena hodnost (degrado-
ván byl 6. července 1950) a pak byl pový-
šen na plukovníka a nakonec na brigádního 
generála ve výslužbě. Ještě předtím, v roce 
1993 se natrvalo vrátil do vlasti. Nejprve 
krátce žil v Mladé Boleslavi, odkud se pře-
stěhoval do Jaroměře. 

Zemřel 24. září 2007 ve věku 89 let jako 
jeden z posledních veteránů, kteří bojo-
vali jako letci již v bitvě o Francii.

Brigádní generál v. v. Otto Špaček
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Naši letci ostudu
neudělali, říká veterán
J a r o m ě ř - Dvakrát opouštěl Českosloven-
sko. Poprvé na šest let, podruhé na více než 
čtyřicet. Šestapadesát let po skončení druhé 
světové války, v níž bojoval jako stíhač v řa-
dách britské RAF, plukovník Otto Špaček tvrdí, 
že na válečná léta by bylo lépe zapomenout. 
„Při válce se mnoho veselého nezažije. Váleč-
ná léta nestojí za pozornost, protože po nich 
následovala celá řada hezkých roků a mnoho 
nádherných zážitků,“ svěřil se bývalý voják u 
příležitosti svých nedávných třiaosmdesátin na 
stránkách městského zpravodaje v Jaroměři, v 
níž se před několika lety po návratu z Kanady 
usadil.

NECHTĚL  JSEM  SEDĚT
S  RUKAMA  V  KLÍNĚ

Když se ho však přece jen začnete vyptávat na 
válečné zážitky, netrvá dlouho a veterán rozta-
je. „Když v březnu 1939 přišli Němci, nechtěl 
jsem sedět s rukama v klíně, ale pomoci repub-
lice,“ komentuje lakonicky odchod z protektorá-
tu někdejší absolvent prostějovské pilotní ško-
ly. Tehdy mu bylo sotva jednadvacet. Zamířil do 
Polska, ale dlouho tam nepobyl. Asi po třech 
měsících se spolu s dalšími československými 
letci nalodil na loď směr Francie. „Plavili jsme 
se na malém škuneru a přišla mořská bouře. I 
zkušení piloti stáli přehnutí přes zábradlí a bylo 
jim špatně,“ usmívá se Špaček.

FRANCOUZI  UTÍKALI  K MANŽEL-
KÁM

Ve Francii prodělal základní výcvik a za měsíc 
už startoval k hlídkovým letům. Jednoho dne 
narazil na letku asi třiceti německých bombar-
dérů. „Asi dvakrát jsem zaútočil, ale Němci 
po mně začali pálit a já dostal zásah. Letadlo 
začalo hořet. Nebudeš na nic čekat! zařval 
jsem a vyskočil,“ líčí Špaček. I když dopadl na 
násep železniční tratě, až na vyvrtnutý kotník 
zůstal nezraněn. Když se francouzská armáda 
před nacisty zhroutila, byl rozčarován. „Fran-
couzi utíkali a nebylo hezké vidět, že nechtějí 
bojovat. Zahodili flinty a domů k ženě!“ pokyvu-
je hlavou Špaček. I když připomíná, že Němci 
měli nad Francouzi přesilu, uvědomil si, jaké 
měla francouzská armáda špatné velení. Jen 
jedno jejím velitelům ani po letech neupírá: 
„Když už bylo téměř po všem, velitel mi dal 
aeroplán a leťte si, kam chcete. Přitom jsem 
byl vojákem v cizí zemi!“ Z Francie Špaček 
přeletěl do Španělska. Odtud bylo snadné 
dostat se bezpečně do Anglie. Po porážce 
Francie však zatrpkl. „Ať jdu, kam jdu, když to 
bude takhle pokračovat, jak asi válka skončí? 
říkal jsem si.“ V Anglii však panovala bojová 
nálada. „Jen jsem překročil kanál, zjistil jsem, 
že armáda tam funguje mnohem lépe než ve 
Francii,“ vzpomíná pilot.

BRITOVÉ  MĚLI  RADOST,
JAKÉ  ZÍSKALI  PILOTY

U britského letectva šlo všechno ráz na ráz. 
„Moc se s námi nemazlili. Chceš létat na Hurri-
canu? Ukázali mně pilotní kabinu, jeden cvičný 
let - a do boje!“ líčí Špaček. Čechoslovákům 
pomohlo, že z domova uměli létat takzvané 
roje. „Kdo o tom něco ví, ví i to, že létat roje 
není jednoduché, ale chce to výcvik. Když umí-
te držet stroje blízko sebe, je to pro let bezpeč-
nější. My jsme měli piloty, za které se republi-
ka nemusela stydět, a Angličané měli radost, 
že takové získali,“ popisuje Špaček. Umění 
ovládat stíhací letoun mu v Británii pomohlo 

mnohem víc než znalost angličtiny. „My jsme 
neuměli mluvit, ale létat. Britové měli z naší 
angličtiny legraci, ale dobře věděli, že naučit 
se jazyk je snadnější, než vycvičit pilota,“ kon-
statuje. Téměř po celou dobu války létal u 313. 
československé stíhací peruti. „Nebyla to žád-
ná vycházka růžovým sadem, měli jsme vítěz-
ství i ztráty, ale při všem zlém bylo vidět, že Bri-
tové jsou z jiného těsta než Francouzi. A když 
pak přišli se svými bombardéry Američané, 
věděli jsme, že s Hitlerem je amen!“ vzpomíná 
Špaček. Dodnes želí toho, že po válce ztratil 
záznamy o svých letech. „Měl jsem nalétáno 
asi šest set hodin, většinu z toho operačních 
letů. Čtyři sta hodin jsem nalétal proti nepří-
teli nebo nad mořem jako doprovod konvojů,“ 
vypočítává válečný pilot. O přežití bojových 
operací mnohokrát rozhodovalo kamarádství. 
„Stalo se, že někdo z pilotů byl zraněn nebo 
už nemohl střílet a naši ho doprovodili domů. 
Já bych nikoho ve štychu nenechal a takových 
nás bylo hodně. Vždycky bylo na prvním místě 
kamarádství,“ říká letec. Když má ale jmenovat 
některá letecká esa, s nimiž se v bojích setkal, 
na dlouhou chvíli vyprávění přeruší. „Nerad 
bych jmenoval, abych na někoho nezapomněl,“ 
ošívá se, „mým velitelem byl generálplukovník 
Mrázek, za něho bych dal ruku do ohně! Franti-
šek Peřina? Klobouk dolů před ním, jaký to byl 
výborný pilot a střelec!“

S  MASARYKEM  ZPÍVALI,
BENEŠ  SE  MRAČIL

„Co je vám platné, když umíte létat, ale neumí-
te střílet,“ vzpomínka přivádí Špačka k úvaze 
o válečném štěstí. „Někdo měl štěstí v tom, 
že padl na Němce v okamžiku, kdy už nemě-
li munici, jiný, že na ně vůbec narazil. Ono je 
jednoduché sestřelit sedmnáct aeroplánů, 
když už je máte na obloze, ale nejprve musí-
te nepřítele najít, zamířit a trefit ho!“ usmívá 
se plukovník. Velkým zážitkem pro něj bylo 
setkání s velitelem spojeneckých sil gene-
rálem Eisenhowerem. Nezapomíná také na 
debaty s ministrem československé exilové 
vlády Janem Masarykem. Ten byl mezi všemi 
piloty obzvlášť oblíben. „Hrával nám na klavír 
a zpíval: Až já odsuď povandruju, dám si uzel 
na uzel, polibte mi všecky šos, když jsem se 
vám omrzel!“ pamatuje si dodnes Masarykovu 
oblíbenou písničku. Horší to prý bylo s prezi-
dentem Benešem. „Jednou na Vánoce byla v 
Českém klubu připravena na jeho počest velká 
slavnost. Jenže dlouho nešel, tak jsme na něj 
čekali v baru. Když konečně přišel, jen protáhl: 
Á, naši piloti! Jeho mrzelo, že jsme ho neče-
kali v pozoru! Taky mohl přijít a říct: Nazdar, 
kluci, můžu vám koupit drink? S Masarykem 
jsme zpívali a Beneš nás setřel,“ říká Špaček. 
V červnu 1944 zažil spojeneckou invazi. I když 
stačilo málo a vylodění v Normandii by prošvi-
hl. „Ráno v den invaze jsem přijel na letiště a 
tam nikdo. Ptám se mechaniků, co je? Ty vole, 
je invaze!“ Invazní loďstvo, jemuž stíhačky 
zajišťovaly vzdušnou ochranu, nakonec dosti-
hl. Přesto prý byli na francouzském břehu před 
ním dříve novináři. „Když jsem přistál, už přede 
mnou stál fotoreportér a druhý den byl obrázek 
v anglických novinách,“ líčí letec. Po návratu 
do Prahy Otto Špaček zůstal v armádě. Oženil 
se. „V Anglii jsme my piloti neměli potíže nalézt 
si slečnu, ale já bojoval pro svobodu, a proto 
jsem se také svobodný vrátil. V Anglii to byl jen 
nácvik,“ směje se veterán.

PŘED  KOMUNISTY  DO  KANADY
Po únoru 1948 se bývalí piloti RAF stali v armá-
dě nežádoucími. Špačkovi bylo naznačeno, že 
by si měl najít jinou práci, nejlépe v dolech - 
jiná prý na něho stejně nezbude. S manželkou 

se proto dlouho nerozmýšleli, prodali auto, aby 
mohli zaplatit převaděčům, a vyrazili. „Vlakem 
jsme dojeli do Chomutova, tam se k nám připo-
jili další a v noci nás kdosi autem zavezl k hra-
nici. Pak jsme už museli pokračovat pěšky. Asi 
po pěti kilometrech cesty lesem a přes močál 
nám průvodce ukázal nejbližší německou ves-
nici, kde jsme se měli ohlásit na policejní stani-
ci. Tam však nebyl nikdo. Až ráno přijeli Ame-
ričané a to už bylo veselejší,“ líčí Špaček svůj 
druhý odchod ze země. Tentokrát zamířil přes 
oceán do Kanady. „Dostal jsem dopis od kama-
ráda, ať do Anglie zpátky k letectvu nechodím, 
ale přijedu raději za ním. Měl v Kanadě malou 
opravnu aut a já u něj začínal,“ ohlíží se pilot. 
Létání definitivně pověsil na hřebík, postupně 
se osamostatnil a zařídil si čerpací stanici. 
Špačkův návrat do Čech připomíná happy end. 
To už byl vdovcem. „V jednadevadesátém roce 
jsem zjistil, že má někdejší dívka také ovdo-
věla a že bydlí v Jaroměři. Tak jsme to dali do 
kupy,“ pomrkává spiklenecky.

Pilot se vrátil
za první láskou

J a r o m ě ř - Před šedesáti lety se vraceli z 
války domů ke svým blízkým. Někteří své lás-
ky, které opustili, našli. Pilot RAF Otto Špaček, 
kterého v těchto dnech vyznamenal prezident 
Václav Klaus, si takové setkání prodloužil o půl 
století.
S dívkou, s níž měl těsně před válkou známost, 
se oženil až po listopadu 1989.
„Znali jsme se Ottou od mládí. Oba pocházíme 
z Náchodska, jeho tatínek mne učil,“ říká Růže-
na Špačková, jejíž rodiče provozovali známou 
turistickou chatu na Dobrošově u Náchoda. 
„On šel do války a já se mezitím vdala,“ říká 
paní Špačková. S manželem žila v Praze a o 
návratu Otto Špačka a jeho dalších osudech 
nevěděla.
Špaček absolvoval před příchodem Němců 
pilotní školu v Prostějově. Jako voják se s 
nacistickou okupací nesmířil. Uprchl do Polska 
a od června 1940 působil v čs. zahraničním 
letectvu jako stíhací pilot. Zúčastnil se bitvy o 
Anglii i invaze do Normandie. Přežil tři sestřely. 
Po válce se s Růženou už nesetkali. Také se 
oženil. Zůstal v armádě, ale nadějnou důstoj-
nickou kariéru přerušil únor 1948. Jako býva-
lému příslušníkovi RAF mu hrozila od nového 
komunistického režimu perzekuce. S manžel-
kou se proto dlouho nerozmýšleli a zamířili do 
americké zóny v Německu. Tam ho pak zastih-
lo kamarádovo pozvání do Kanady. Špačkovi 
za „velkou louží“ zůstali bezdětní. Když váleč-
ný veterán ovdověl, táhlo ho to domů, kde žila 
jeho sestra.
„Jemu zemřela žena v Kanadě, mně tady 
zase zemřel manžel,“ říká Růžena Špačková. 
Návrat veteránovi umožnily až polistopadové 
změny režimu.
Za to, že se opět setkal se „svou“ Růženou, 
může náhoda. „Otta po návratu z Kanady pát-
ral po svých známých a nás, své bývalé spo-
lužáky, pozval na setkání do Náchoda. Tam 
jsme se sčuchli,“ usmívá se nynější paní Špač-
ková, která je matkou dvou dospělých synů a 
babičkou pěti vnoučat.
Nejprve se chtěli usadit v Náchodě, ale pak se 
naskytla výhodnější koupě domku v Jaromě-
ři. „Strašně to utíká, už jsme tu spolu jedenáct 
let,“ říká žena.

Jan Hrudka

Převzato z MF dnes
ze dne 12.5.2001 a 12.5.2005



I N F O R M A C E

I N F O S E R V I S strana 810/2007

Doprava skibusy do lyžařských středisek
bude fungovat i v letošní zimní sezóně.

Stejně jako v loňské zimní sezóně tak i letos pro Vás společnost Snowhill připravuje Vámi 
oblíbenou službu, a to dopravu skibusy do lyžařských středisek po České republice. Díky 
pravidelným linkám autobusů se lyžaři, ale i příznivci ostatních zimních radovánek mohou 
pohodlně dopravit do nově zmodernizovaných lyžařských areálů.

Skibusy představují velice komfortní a rychlou dopravu do lyžařských oblastí bez klasic-
kých problémů se zaparkováním, strachováním se o vlastní automobil aj. Ve skibusech 
si opět budete moci zakoupit permanentky, uschovat svá zavazadla, občerstvit se během 
jízdy, ale také obdržet denní tisk, časopisy, popřípadě i jiné dárky, které Vám naše hos-
tesky nabídnou.

Loňská zima nebyla moc příznivá pro lyžaře, ale navzdory špatnému počasí pro Vás 
společnost Snowhill připravila nadstandardní podmínky pro lyžování a aktivní odpočinek. 
I letos se můžete těšit na spoustu novinek, kterými bychom chtěli obohatit Vaše sportovní 
a nevšední zážitky. Za zmínku stojí především posílení zasněžovacích systémů v někte-
rých areálech, které zajistí ještě lepší sněhové podmínky a prodlouží lyžařskou sezónu. 
Společnost rozšířila síť půjčoven sportovního vybavení, doplnila ochranné zábrany pro 
zvýšení bezpečnosti lyžařů a v neposlední řadě zpestřila nabídku doprovodných progra-
mů a aktivit v jednotlivých střediscích.

V Herlíkovicích se mohou vyznavači zimních radovánek těšit na novou čtyřsedačko-
vou lanovku, nové testovací centrum lyží a snowboardů, profesionální školu lyžování 
se zaměřením na privátní i skupinovou výuku dětí a dospělých, nový snow park, dětský 
sněžný park, který bude zahrnovat školičku pro nejmenší. Dále vám lyžařský areál nabíd-
ne veškeré služby skiservisu, upravené běžecké tratě a rozšířené občerstvení o tradiční 
a oblíbené nápoje za příznivé ceny.

Služba pro občany města bude k dispozici od 14. prosince 2007, kdy zahájíme 
sezónu večerním lyžováním. Navzdory vysokým investicím do modernizace a výstavby 
areálů, ale  i změnám ve výši DPH, se ceny jízdného na letošní zimní sezónu 2007/2008 
nemění. Lyžaři proto mohou počítat s příznivými cenami permanentek i v letošním roce.

Během zimní sezóny budou areály v provozu denně od 8:30 do 16 hodin pro denní 
lyžování a pro večerní od 18 do 21 hodin. Bližší informace o jednotlivých areálech, 
připravovaných akcích, odjezdových místech a způsobech rezervace najdete na adrese 
www.snowhill.cz, nebo na telefonním čísle 737 222 456.

Říjen 2007
So 20.10. 13,30 – 15,30

Ne 21.10. 13,30 – 15,30

Čt 25.10. 10,00 – 12,00

Pá 26.10. 10,00 – 12,00

So 27.10. 13,30 – 15,30

Ne 28.10. 13,30 – 15,30

Listopad
So  3.11.  15,00 – 17,00

Ne  4.11. 13,30 – 15,30

So 10.11. 15,00 – 17,00

Ne 11.11. 13,30 – 15,30

So 17.11. 13,30 – 15,30

Ne 18.11. 13,30 – 15,30

So 24.11. 13,30 – 15,30

Ne 25.11. 13,30 – 15,30

Veřejné bruslení Skibusy

Panenky zachránily 1267 dětských životů
Český rozhlas Hradec Králové vyhlásil před dvěma lety první ročník charitativní akce 
MISS Panenka Českého rozhlasu Hradec Králové, ve které vyzval základní a střední ško-
ly v regionu  “vyrobte panenky a zachráníte životy dětí“. Akce navazuje na projekt organi-
zace UNICEF „Adoptuj panenku, zachráníš život dítěte“. Každá vytvořená panenka  před-
stavuje skutečné dítě, které je v rámci očkovací kampaně UNICEF v rozvojových zemích 
proočkováno proti šesti hlavním dětským nemocem. První ročník rozhlasové výzvy se 
setkal s velkým ohlasem, stejně jako loňský rok, kdy děti ze škol, dětských domovů, ale 
i obyvatelé domovů důchodců, kteří se k výzvě připojili, předali  organizaci UNICEF  720 
panenek.Celkem tak vytvořená díla zachránila životy l267 dětí.
V těchto dnech Český rozhlas Hradec Králové vyhlásil  třetí ročník projektu MISS 
panenka 2008. Do něj se mohou přihlásit všechny základní, střední i umělecké školy a 
dětské domovy. Stačí  poslat přihlášku na adresu Český rozhlas Hradec Králové, Havlíč-
kova 292, 501 01 Hradec Králové nebo na email – jirina.matlakova@hk.rozhlas.cz. Nej-
krásnější panenku vyhlásí odborná porota složená ze známých osobností, zástupců 
Unicef, Českého rozhlasu a dalších médií 4. června 2008 v královéhradecké Filharmonii 
na slavnostním setkání všech přihlášených škol.
Akce se koná za podpory akciové společnosti Východočeská plynárenská – člen skupiny 
RWE.

Český rozhlas Hradec Králové
Dne 10. 9. 2007 rozšířila česká daňová 
správa na svých internetových stránkách 
službu „Odebírání novinek emailem“ také 
o možnost odebírání „Upozornění“ na 
blížící se splatnost jednotlivých druhů 
daní. Tomu, kdo této služby využije, budou 
automaticky na jeho e-mailovou adresu 
zasílány s týdenním předstihem upozor-
nění na blížící se splatnost daní, které si 
zvolí při své registraci.
Využití nové služby je velmi jednoduché. 
Na úvodní stránce internetových stránek 
české daňové správy stačí v pravém menu 
„Rychlá navigace“ kliknout na odkaz „Služ-
by internetových stránek“ a poté na odkaz 
„Odebírání novinek e-mailem“. Objeví se 
jednoduchý formulář, ve kterém uživatel 
uvede e-mailovou adresu, na kterou si pře-
je zprávy zasílat a vybere si novinky nebo 
upozornění, o kterých chcete být prostřed-
nictvím e-mailu informováni.
http://cds.mfcr.cz/cps/rde/xchg/SID-
53EDF4E6-DD4D363B/cds/xsl/9_8181.
html

Zveřejněno s laskavým svolením
Ing. Vlasty Zachové,

daňové poradkyně z Trutnova

Dne 19.9.2007 byl zahájen pilotní provoz protikorupční linky (tel.č.:199), která byla 
zřízena v gesci Ministerstva vnitra na základě usnesení vlády ČR č. 1199 ze dne 25. 
října 2006 o Strategii vlády v boji proti korupci na období let 2007 až 2011.

Malé okénko
pro podnikatele

Rozšíření služeb
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SIMPLY CLEVER

Škoda doporučuje

ŠkodaService®
ŠkodaOriginální díly®
ŠkodaOriginální příslušenství®

Vychutnejte si letošní zimu 
naplno! Objednejte se u nás 
na zimní servisní prohlídku
za pouhých 99 Kč a můžete 
do zimy vyjet bez starostí. 
Naši zkušení servisní mechani-
ci zkontrolují Váš vůz a Vy se 
budete moci věnovat těm
příjemnějším stránkám zimy. 

Jako obvykle jsme pro Vás 
připravili také atraktivní 
nabídku Škoda originálních 
dílů a příslušenství včetně 
zimních kompletních kol.
V rámci nabídky ŠkodaTip 
pak máte možnost výměny 
zadního dílu výfuku pro vybra-
né modely za zvýhodněnou 
cenu.

Podrobnější informace získáte 
u autorizovaných servisních 
partnerů Škoda, na Škoda 
Auto Info-Line 800 600 000 či 
na www.skoda-auto.cz.

491 811 577, 774 308 086

Nabízí výrobu:
- plastových oken (GEALAN a REHAU)
- eurooken a dveří (podle DIN G8)
- vnitřní obložkové dveře
- kuchyňské linky (návrh na PC zdarma)
- kancelářský a dětský nábytek
- šatní skříně na míru

TRUHLÁŘSTVÍ  HESU
Roman Suchánek, Rychnovek 42

Českomoravská stavební spořitelna, a. s.

VYUŽIJTE  VÝHODNÝ  ÚVĚR  NEBO
PŘEKLENOVACÍ  ÚVĚR  OD  LIŠKY

Ať už toužíte bydlet ve vlastním nebo chcete
své bydlení jen zmodernizovat, vždy pro vás
najdeme řešení.

Využijte výhodný úvěr od  Lišky s roční
úrokovou sazbou již od 3,7% ročně.

Radoslav Všetečka
finanční poradce – obchodní ředitel BL
Mobil: 775 33 15 15
e-mail: radoslav.vsetecka@cmss-oz.cz
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Realitní kancelář RAKO
Stálý příjem nemovitostí na tel:499/623 605, 608/808 344

Specializace na „Jaroměřsko“
Aktuální nabídka nemovitostí, volejte: 608/808 344 n. 499/623 605. 

04DB7131 Jaroměř 3+1 1,250.000,-Kč prostorný 78m2!!!, Zavadilka, pl.podlahy
04BV7      Jaroměř 3+1 1,290.000,-Kč v OV 78m2,2 balkóny,zděné jádro!!!
04DB7171 Jaroměř 3+1 1,195.000,-Kč Družstevní 70,74 m2, zděné jádro.
04BV7168 Jaroměř 3+1       5.000,-Kč/měs. + inkaso, vratná kauce 15.000,-Kč
04DB7029 Velká Jesenice3+1    750.000,-Kč Družstevní byt 3+1 u Jaroměře
04SP7070 Výrava    330.000,-Kč stodola 200 m2 s pozemkem,nejl.podnik.
04PK7069 Heřmanice n.L.      15.000,-Kč/měs.bez inkasa(sklady, výrobna, kanceláře)
04ZA7137 Č.Kostelec-Broďák      90.000,-Kč RK doporučuje-lze stavět ihned chatu.
04SP7133 Provodov-Šonov             440,-Kč/m2  na pozemku lze ihned stavět,RK doporučuje
04RD7086 Hustířany  2,300.000,-Kč Rozes. RD s výhledem na les a rybník
04GA7098 Předměřice n.L.      62.000,-Kč a 99tis. dvě garáže (24 a 18 m2)
04RD7114 Zaloňov-Rtyně    590.000,-Kč Domek 3+1, pozemek 132 m2,  
04SP7166 Zaloňov-Rtyně 891 m2, lze stavět RD, všechny sítě vyjma plynu na poz
04RD7161 Výrava   1,650.000,-Kč RD 4+1 s pozemkem 1665 m2
04RD7154 Vestec-Větrník 1,800.000,-Kč RD 4+1 s pozemkem 1742 m2 ,klidné m.
04ZU7148 Slatina n.Úpou 3,600.000,-Kč RD 2+1 s pozemkem 3384 m2, udržované
04RD7103 Opočno  2,490.000,-Kč Dvou. RD 2x3+1 na atraktivním místě.

V O L N Á
pracovní místa

nejen okresu Náchod lze
vyhledat na internetu na:

http://portal.mpsv.cz
Další informace vám rádi poskytnou

pracovníci Úřadu práce Náchod, 
referát volných pracovních míst.

Tel.: 491 449 111

CLASIC  COTTON spol.s r.o. se sídlem v Jaroměři, Průmyslová 146

přijme na provoz přádelny do pracovního poměru

pracovnice(ky) pro obsluhu textilních strojů
Kvalifikační požadavky: praxe v oboru vítána, nové pracovnice zaučíme (rozhodující je zájem o práci)
Směnnost: 2 až 3 směny
Nástup: možný ihned
Zajistíme: indivividuální přístup k pracovníkovi, možnost ubytování ve vlastní ubytovně
Mzda: úkolová, odpolední a noční příplatky, bonusy za odpracovaný plný pracoví fond, možnost zařazení pracovníka do pro-
gramu přispívání na životní pojištění, příspěvky na závodní stravování

Kontaktujte nás: personální oddělení  tel. 491 842 250, ved.výroby tel. 606 735 691, info@clasic-cotton.cz
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Cestovní kanCelář

Široká nabídka
pobytových 

a poznávacích
zájezdů

Provizní prodejce  
CK Čedok,

Exim tours, Firo tour,
Fischer

a dalších CK 

Náměstí ČSA 16,
Jaroměř

Tel: 491 812 400
       737 937 015

I n f o s e r v i s
10/2007

g Registrace:
MK ČR E 17291

g Vydává:
Město Jaroměř, nám. ČSA 16, 
551 01 Jaroměř, IĆ: 00272728

g Náklad:
5 400 kusů

g Kontakt:
Redakce Jaroměřského a jose-
fovského zpravodaje, nám. 
ČSA 16, Jaroměř, tel.: 491 847 
162, fax: 491 810 292, email: 
zpravodaj@jaromer – josefov.cz

g Tisk:
Eduard Paseka,
Tiskárna - Paseka,
Havlíčkova 30, Jaroměř,
tel.: 491 815 400

g Distribuce:
Česká pošta s.p. 

g Uzávěrka inzerce:
1. v měsíci.

g Infoservis je k dispozici na 
podatelně Městského úřadu.

Řádková inzerce
g Koupím byt s dluhem před vystěhováním nebo exekucí, s 
právní vadou, nájemníkem atd. 604206419

P Á B L O V I
UHELNÉ  SKLADY  A  KOVOŠROT

P R O D E J:
Uhlí:
 - hnědé Ledvické (doly Bílina)
   Kostka, ořech 1a, ořech 2a
 - černé, kovářské (Ostrava)
 - koks otopová směs (Ostrava)
 - brikety volně ložené (Sokolovo)

Palivové dřevo:
 - měkké, tvrdé (v balíčcích nebo volně ložené)

Písek:
 - říční, kopaný

V Ý K U P:
- železa, barevných kovů a papíru

Úklid uhlí je možný pásem až na místo Vámi určené!
Též nabízíme odvoz železa z domácností a firem.

Do 31. 10. 2007 úklid pásem 

ZDARMA!!!
5. Května 132, Jaroměř – Josefov 551 02
tel., fax.: 491 812 494
mob.: 605 541 677, 604 487 077
e-mail: pablovi.uhelne.sklady@cmail.cz

ZABEZPEČENÍ  AUTOMOBILŮ
autoalarmy, imobilizéry, centrální zamykání.
Montáž Hands-free sad, navigací GPS, autorádií
a reproduktorů, automatické rozsvícení světel

Aleš Prokop
Semonice, Jaroměř
Tel.: 720 200 829
Email: a.prokop@seznam.cz
www.okalarm.estranky.cz

Domov sv. Josefa v Žirči,
nestátní zdravot.zařízení pro lidi s roztroušenou

mozkomíšní sklerózou
přijme

fyzioterapeuty a ošetřovatele
Kontaktní osoba:

S. Marelová, tel. 499 628 503, marelova@zirec.hospic.cz

g Pronájem restauračních místností u Beránka nám. ČSA 13 Jaro-
měř. Místnosti lze využít jako skladovací prostor. Informace telefon 
491812677.


